
 
PROTOKÓŁ  Nr XXXII/2009                                                                                                      

z XXXII  Zwyczajnej Sesji Rady  Gminy w Trojanowie                                                                       
odbytej  w dniu 04 grudnia 2009r.      

 
 Obrady sesji rozpoczęto o godzinie 1000  a zakończono o godzinie 1300.  Na stan 15 
radnych, obecnych na sesji było 15, zatem frekwencja wynosiła 100%- lista obecności -zał. 
Nr1,   
Ponadto  w  obradach sesji udział wzięli:   
1.  Wójt Gminy -  Krzysztof Tomszek  
2.  Skarbnik  Gminy -  Renata Wesołowska   
3.  Sołtysi  -  lista obecności nr 2    
4.  Prezes Gminnej Spółdzielni SCh w Trojanowie  z/s  w  śyczynie-  Mieczysław Pyra  
5.  Mieszkańcy wsi śyczyn – Wieczorek Henryka i Sylwester  
6.  Przedstawiciel KRUS – Wiesław  Owczarczyk.    
  
Ad pkt.1   
 
 Przewodnicząca Rady Pani Alicja Wiśniewski dokonała otwarcia XXXII Zwyczajnej 
Sesji Rady Gminy. Powitała zebranych, następnie na podstawie listy obecności stwierdziła, Ŝe 
w dniu dzisiejszym jest wymagane qorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
Ad. pkt 2   
 
 Przewodnicząca Rady odczytała proponowany porządek obrad. Następnie zgłosiła 
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  punktu „ 6 b”- rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie  zmian w budŜecie gminy na rok 2009. Zaproponowała  równieŜ  rozpatrzenie w pkt 
5, w związku z tym, Ŝe radni powiatowi nie przybyli na obrady sesji,  „Informacji Wójta  o 
stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie  Trojanów  w roku szkolny 2008/2009. Radni 
w głosowaniu 15 głosami „za”  wyrazili zgodę  na rozszerzenie porządku obrad. Innych 
propozycji zmian  w porządku obrad nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała  w 
całości rozszerzony  porządek obrad, który po zmianach brzmiał następująco: 
3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,  
4.  Sprawozdanie z działalności Wójta między sesjami Rady Gminy,    
5.  Rozpatrzenie Informacji Wójta o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Trojanów     
     w roku szkolnym 2008/2009,    
6.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
     a) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia  wysokości rocznych stawek podatku od    
         środków transportowych na 2010r.    
     b) zmian w budŜecie gminy na rok 2009.   
7.   Interpelacje , wnioski i zapytania.      
8.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.   
9.   Zamknięcie  sesji. 
 Za przyjęciem rozszerzonego porządku obrad głosowało 15 radnych. Porządek obrad 
został  przyjęty. 
 
Ad. pkt 3   
 
 Radni nie wnieśli uwag do protokołu z poprzedniej sesji. Za jego przyjęciem 
głosowało 15 radnych. Protokół został przyjęty.         
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Ad. pkt. 4   
 
Wójt Gminy Krzysztof Tomaszek przekazał informację o pracy między sesjami Rady Gminy 
a mianowicie:  
-  uczestniczył w uroczystości otwarcia Powiatowego Szpitala w Garwolinie. Jest to obiekt na 
skalę europejską . Planowany jest  zakup   nowego i bardziej nowoczesnego sprzętu.   
-  odbyło się  wyjazdowe szkolenie  Powiatowej Rady Zatrudnienia w nowym składzie. 
Przewodniczącym nowej Rady został wybrany ponownie Krzysztof Tomaszek- wójt  Gminy 
Trojanów. Działalność Powiatowej Rady zatrudnienia  daje mieszkańcom Powiatu wymierne 
korzyści, poniewaŜ  wielu młodych ludzi znajduje zatrudnienie w gminach i ich jednostkach 
organizacyjnych dzięki  pozytywnym opiniom  tej Rady. Środki na wynagrodzenia dla tych 
młodych ludzi  pochodzą z Urzędu Pracy.     
-  kontynuowane są prace remontowe na drogach. Za kilka dni  będzie skończona droga w 
Trojanowie ( Forsztat). W następnej kolejności będą wykonywane  prace na  drodze w  
Podebłociu. Wcześniej, ze względu na deszczową aurę,  prace na  drogach zostały 
wstrzymane   a zatem termin ich wykonania się przedłuŜył. W pierwszej kolejności muszą 
jednak być wykonane te drogi, które zostały zaplanowane w budŜecie. Inne drogi będą 
remontowane dopiero po zakończeniu tych planowanych  w budŜecie. We wsi Ochodne drogę 
poprawi Pan Świtaj.   
- na ukończeniu  się  prace przy  wodociągowaniu  wsi: Dębówka, Wola śycka, część wsi 
śyczyn, część wsi  Prandocin. Ten etap wodociągowania jest jednym z najtrudniejszych. 
Państwo Wieczorek, którzy są dziś obecni na sesji, wcześniej nie wyrazili zgody na przejście 
z nitką wodociągu po ich  gruncie. Musieliśmy zmienić projekt i  ostatecznie sieć została 
połoŜona w drodze powiatowej. Obecnie Państwo Wieczorek chcą, aby wykonać im 
przyłącze właśnie z drogi powiatowej. Inni  mieszkańcy   a mianowicie Państwo Więk  czy  
Wieczorek  z Woli śyckiej  równieŜ  nie zgodzili się na przejście z wodociągiem po ich 
gruntach  a obecnie chcą, aby przyłącze do ich budynków zostało wykonane. Na obecnym 
etapie wykonanie przyłącza to dodatkowe   prace projektowe i  koszty. Gdy wykonywane  są 
one kompleksowo, zgodnie z  pierwotnym  projektem  jest to szybciej. Nie trzeba przestawiać 
sprzętu, nie trzeba  dodatkowych uzgodnień  i zezwoleń, poniewaŜ były one wykonane zanim 
przystąpiono do prac w terenie. Będziemy starali się tym Państwu załoŜyć wodę, poniewaŜ  w 
pewnym  stopniu  jest to naszym obowiązkiem. Szkoda tylko, Ŝe wcześniej nie  udało nam się  
uzgodnić przebiegu sieci wodociągu,  mimo wielokrotnych rozmów.  
-  na ukończeniu są prace przy rozbudowie Zespołu Szkół w Podebłociu  i  budowie boiska –
„Orlik 2012”. Uroczystość otwarci tego boiska planowana jest na 17 grudnia.  
-  odnośnie dróg tłuczniowych; na  niektórych drogach, na których  świeŜo ł połoŜono tłuczeń,  
z powodu deszczu  są ubytki  nawierzchni. Drogi te są na gwarancji. Będziemy to wszystko 
monitować wykonawcom i  na pewno zostanie to wszystko poprawione. Natomiast drogi , 
które robiliśmy we własnym zakresie, będziemy sami poprawiali.    
 
Ad. pkt5  
 
 W sprawie Informacji o stanie oświaty na terenie Gminy Trojanów głos zabrała 
Przewodnicząca  Rady Gminy Pani Alicja Wiśniewski; oświata  na terenie Gminy Trojanów 
jest  na wysokim poziomie. MłodzieŜ  uczestniczy w bardzo wielu konkursach  i  uzyskuje w 
nich wysokie miejsca.  
Radni nie mieli uwag  do powyŜszej informacji.   
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Ad. pkt. 6a 
W sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych  na 2010r. głos zabrała Skarbnik Gminy.  
-  Skarbnik Gminy; jest to uchwała zmieniająca uchwałę z dnia 10 listopada  2009r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2010r. poniewaŜ   
wkradło się  do niej niedopatrzenie. W tabelach  załączników podane są minimalne i  
dopuszczalne stawki podatku. W załączniku nr 1 i 2 stawki podatków od samochodów  
cięŜarowych  o dopuszczalnej masie całkowitej  równej i większej od 12 ton  i ciągników 
siodłowych i  balastowych  podano błędnie minimalne składki ( kolumna 4  wiersz 14 i 15). 
W załączniku nr 1 minimalne stawki  wzrosły następująco: 2320 zł  do kwoty 2480zł  i 2370zł  
do 2480zł  a  w zał. nr 2 ( kol. 4 wiersz 4 i 6 ) wzrosły  z kwoty 1820 zł do 1960zł i 2320Zł do 
2580zł.  Było  to nasze niedopatrzenie  przy przygotowaniu uchwały.   
Radni nie mieli uwag do projektu  uchwały . Za przyjęciem uchwały glosowało 15 radnych . 
Uchwala została podjęta.    
 
Ad. pkt.6b    
 
Projekt  uchwały w sprawie  zmian w budŜecie na rok 2009 omówiła Skarbnik Gminy.   
-  Skarbnik Gminy; na poprzedniej sesji wycofaliśmy uchwałę w sprawie zmian w budŜecie 
gminy. Planowaliśmy w niej  zwiększyć środki na wypłatę jednorazowego dodatku do 
wynagrodzeń dla nauczycieli, ale nie udało się nam wtedy dokładnie  policzyć  naleŜnej 
kwoty. Od tamtego czasu zmieniło się o tyle , Ŝe w listopadzie sejm podjął nowelizację  
ustawy, w której przesuwa się termin wyrównania tego wynagrodzenia  na styczeń 
2010r.Wobec tego ten jednorazowy dodatek  będziemy płacili ze środków z nowego budŜetu. 
W projekcie budŜetu na 2010r. zabezpieczyliśmy środki na wypłatę  tego wynagrodzenia. W 
tym roku  środki  na to zadanie nie były planowane, wobec czego musieliśmy  ich  szukać. 
Dzisiejsza uchwała jest spowodowana  potrzebą  zwiększenia środków  na wodociągowanie  
w związku z tym, Ŝe bardzo duŜo osób  zgłosiło chęć wykonania  przyłączy. Zadanie zostaje 
zwiększone  i jak obliczył  wykonawca  będzie nam potrzebne  dodatkowo 100 000 zł. 
Dostaliśmy 100 000 zł  dotacji z Urzędu Wojewódzkiego  z tzw.”Instrumentów wsparcia”  i  
o  tę kwotę zwiększamy środki na tę inwestycję.  
-  Wójt Gminy; dodatkowo musimy wykonać 46 przyłączy. Odbiór wodociągu planowany jest 
na 18 grudnia., odbiór  modernizacji Zespołu Szkół w Podebłociu równieŜ planowany jest na 
18 grudnia.  Przyłącza natomiast będą realizowane sukcesywnie.    
Uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych. Uchwała została podjęta. 
 
Ad. pkt7/8 
 

Przewodnicząca udzieliła głosu Prezesowi Gminnej Spółdzielni  SCh  w Trojanowie  
Panu Mieczysławowi Pyra.  
-  Prezes  GS;  Gminna Spółdzielnia zwróciła  się  z prośbą do  Wójta Gminy o przejęcie 
budynku baru w Trojanowie w zamian za umorzenie zaległości  w płatnościach podatku od 
nieruchomości. W zeszłym roku GS wpłacił  na konto gminy kwotę 26 000 zł, w tym roku 
kwotę 20 000 zł i  do końca roku  z pewnością  będą  jakieś wpłaty na poczet tego podatku. 
Dług nasz na dzień dzisiejszy jest w granicach 50 000 zł. Orientujemy się, Ŝe budynek  baru 
przedstawia jakąś wartość. Nasza prośba jest taka, aby Gmina przejęła ten budynek  w zamian 
za umorzenie tych zaległości. Myślę, Ŝe gmina na tym nie straci,  poniewaŜ na pewno będą    
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chętni wydzierŜawić ten budynek bądź  wykupić. Co będziemy mogli, będziemy płacili. 
Chcemy zbliŜyć się do „0” zaległości. Planujemy wpłacić jakąś większą kwotę na początku 
przyszłego roku.  
-  Radna Mądra; czy ja dobrze zrozumiałam? Państwo chcecie, aby przejąć ten budynek za 
kwotę 50 000 zł?  
-  Prezes GS; to jest kwota zadłuŜenia. My nie wycenialiśmy tego budynku, poniewaŜ wycena 
kosztuje. MoŜemy przekazać ten budynek za cenę, na którą zawrzemy ugodę.   
-  Wójt Gminy; na wcześniejszej sesji  uzgodniliśmy cenę 30 000 zł. Dziś Pan Prezes chce 
abyśmy tę cenę podnieśli do 35-40 tyś. zł. Wydaje  mi się, Ŝe jak juŜ się  pewne sprawy 
uzgodniło, to do tematu nie naleŜy wracać . Decyzja;  podnieść  czy utrzymać wcześniej 
ustaloną cenę  tego budynku  naleŜy  do Rady.   
-  Radna Mądra; ja nie jestem zachwycona  pomysłem przejmowania tego budynku, a jeśli  
juŜ, to nie za cenę  50 000zł, bo budynek ten to ruina. Przejmiemy ten budynek i będzie tak  
stał jak i inne.   
-  Radny Zatyka; ściana główna jest pęknięta, budynek siada.    
-  Radny   Zduniak; to ile Pan Prezes proponuje?  
-  Prezes GS; na poprzedniej sesji cenę  zaproponowała osoba  nieupowaŜniona i nie do końca 
zorientowana o co chodzi. Jestem osobiście przekonany, Ŝe Gmina dobrze ten budynek 
sprzeda.   
-  Radna Mądra; my musimy się  dobrze  zastanowić , czy taka budowla jest nam potrzebna. 
Mamy budynki w duŜo lepszym stanie i nie moŜemy  ich sprzedać.   
-  Wójt  Gminy;  ta dyskusja dotyczy tylko budynku. Plac będzie znacznie droŜszy niŜ 
budynek.   
-  Przewodnicząca Rady; wcześniej uzgodniliśmy, Ŝe przejmujemy  ten budynek za kwotę     
30 000 zł. Dla GS-u  wydawać się moŜe , Ŝe to jest niska cena , ale gdyby Pan Prezes chciał 
kupić taki budynek dla firmy, to z całą pewnością  nie zgodziłby się na  jej podniesienie. Czy 
Pan Prezes wyraziły zgodę na kwotę 30 000 zł? 
-  Prezes GS; jeśli Rada ustali taką kwotę, to ja nie mam innego wyjścia.   
-  Radny Zduniak: o 5 tyś. zł nie ma co kopii kruszyć, takie jest moje zdanie.   
-  Przewodnicząca Rady; czy te 5 tyś. zł to Pana firmę ratuje?   
-  Radny Orzechowski; dla gminy 5 tyś. zł , to teŜ są pieniądze.   
-  Przewodnicząca Rady; podejmijmy męską decyzję. Kto z Państwa radnych jest za 
przejęciem tego budynku za kwotę 30 tyś. zł? Za przejęciem budynku baru za kwotę 30 tyś. zł 
głosowało 6 radnych, przeciw było 5, i 4 wstrzymało się od głosu. Gmina przejmie budynek 
baru za kwotę 30 tyś. zł.  
 
 Przewodnicząca Rady odczytała pismo Państwa Henryki i Sylwestra Wieczorków z 
dnia 16 listopada  2009r.  w sprawie wykonania  przyłącza wodociągowego, następnie 
udzieliła głosu  zainteresowanym.  
-  Pan Wieczorek: to nie jest tak, Ŝe my nie chcieliśmy się zgodzić na  przejście wodociągu po 
naszej posesji. Dnia 20 sierpnia br. W Urzędzie Gminy rozmawialiśmy z Panem Wójtem. Po 
tej rozmowie chcieliśmy  puścić nitkę wodociągu inną trasą niŜ to było ujęte w projekcie, 
poza naszymi  budynkami. Na taką trasę Pan Wójt nie wyraził zgody dlatego , Ŝe jak 
twierdził, będzie zbyt długie przyłącze. W zamian zaproponował, Ŝe porozmawia z 
mieszkańcami  po drugiej stronie naszej posesji. JeŜeli oni nie wyraŜą zgody,  sieć wodociągu 
miała przejść  w drodze  powiatowej  po stronie naszych sąsiadów,  bądź  po naszej stronie. 
Ostatecznie sieć połoŜono w drodze od naszej  strony. Z pasa  drogowego jest tylko 15-o 
metrowa odległość, aby wykonać do naszych budynków przyłącze. Jako pierwsi  wpłaciliśmy     
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całą kwotę na to przyłącze a  do tej pory nie wykonano nam tego przyłącza i nie bierze się nas 
nawet pod uwagę jako zainteresowanych. Od pasa drogowego do naszych budynków jest 
tylko odległość 15 m  a do innych mieszkańców wykonano przyłącza z odległości 100, 114 a 
nawet ponad 200m. Nie rozumiem, dlaczego do mieszkańców po drugiej stronie  drogi 
wykonano przyłącza, mimo, Ŝe oni równieŜ nie wyraŜali zgody na przejście z siecią po ich 
działkach. Traktuje   się  na  nas, jak ludzi drugiej kategorii.  
-  Radna Mądra; ja mam pytanie do Pana. Rozumiem, Ŝe w trakcie przedstawiania projektu 
wodociągownia Pan zapoznał się z jego przebiegiem  i podpisał  go. Z tego, co słyszałam , to 
nie zgodził się Pan, aby nitka wodociągu szła po Pana działce , tylko pasem drogowym.    
-  Pan Wieczorek;  nic nie podpisywałem. ZłoŜyli śmy  pismo do Wójta , Ŝe nie wyraŜamy 
zgody na przejście wodociągu  po naszej działce. W odpowiedzi  PanWójt poinformował  nas, 
Ŝe  bez naszej zgody nie będą  wykonywane Ŝadne prace  na  naszym gruncie. Jednak, po 
rozmowie z Panem Wójtem wyraziłem  zgodę na przejście z wodociągiem  po naszej działce 
ale z ominięciem naszych budynków.   
-  Radny Wiśniewski: byłem na zebraniu w Woli śyckiej. Nie jestem przeciwny załoŜeniu 
wody Panu Wieczorkowi, ale tam , na tym zebraniu źle się odnosił, denerwował się. Nie było 
Ŝadnej konstruktywnej rozmowy. Wszyscy natomiast się  zgodzili.   
-  Pan Wieczorek; kaŜdy by się denerwował , gdyby  przyszedł do niego sąsiad i powiedział , 
Ŝe na  jego posesji ma być kopane  i Ŝe musi się zgodzić ,bo nie ma innego wyjścia.    
-  Radny Gugała: ja pochodzę z  ludu i ludowi przyrzekłem słuŜyć. MoŜe się naraŜę, ale 
muszę powiedzieć całą prawdę , Ŝe elitarna ludność  po tamtej stronie  drogi chciała wodę , 
tylko nie pozwalała przejść z nitką wodociągu po swoich gruntach. Zrobili sobie piękne 
uliczki, piękne mostki a wszystka woda z tamtej strony schodzi na gospodarstwo Pana 
Wieczorka i moje. Proszę jutro podłączyć Państwu Wieczorkom , poniewaŜ praktycznie juŜ 
wykopali wykop własnymi rękoma . tam potrzeba 10 m węŜa  i problem zostanie zaŜegnany.    
-  Sołtys wsi Dębówka; chyba nie wszyscy Państwo zdajecie sobie sprawę z  tego, jakim 
dobrodziejstwem jest wodociąg. Pamiętam dobrze to zebranie w Woli śyckiej, bo jedyna 
wrzawa wybuchła w związku Państwa protestem. Będąc na miejscu Pana Wójta,  to przyłącze 
wykonałbym za 4000  a nie za 2000  zł  i  dopiero gdzieś w maju dlatego , Ŝebyście Państwo 
zrozumieli, Ŝe jeśli zadanie  wykonywane jest kompleksowo, to wynik finansowy jest duŜo 
lepszy. Wypadałoby ominąć Pana gospodarstwo. Nie da się niczego wybudować  bez 
jakichkolwiek  szkód. Czekajcie Państwo cierpliwie  w kolejce. Pan Wójt  obiecał, więc  
będzie to wykonane. U mnie i u Pana Gałkowskiego podwórko całe było skopane.  
-  Pani Wieczorek; problem polega na tym, Ŝe po drugiej stronie, tak, jak powiedział Pan 
Gugala, mieszka elita. Dlaczego my, mamy pozwolić na rozkopanie czegoś , przy czym 
pracowaliśmy przez ileś  lat? śeby wykonać przyłącze do  mieszkańców po drugiej  stronie 
drogi, do kaŜdego musi być  wykonany przekop pod drogą, więc  jakie będą tego koszty? 
JeŜeli główna sieć byłaby po  tamtej stronie drogi, to byłby tylko 1 przekop do naszej posesji. 
Nie wiem ile kosztuje wykonanie 1 przekopu , ale z pewnością  w tym przypadku  byłyby 
mniejsze koszty. Patrząc na to wszystko, to wydaje  mi się,  Ŝe  robi się to  złośliwie, tak to 
wygląda z rozmowy z Panem Wójtem.   
-  Wójt Krzysztof Tomaszek; punkt widzenia Państwa Wieczorków jest słuszny, ale z punktu 
widzenia projektanta nie, poniewaŜ nitkę wodociągu planuje się tam, gdzie jest duŜo pustej 
przestrzeni a wzdłuŜ Państwa nieruchomości  jest około 40 m takiej przestrzeni. Prosiłem, 
abyście się Państwo dogadali, mielibyście juŜ działki  uzbrojone. Teraz, kiedy nitka 
wodociągu została  połoŜona w pasie drogi powiatowej, gmina musi płacić powiatowi  opłatę  
za umieszczenie urządzeń w pasie tej drogi. Droga jest juŜ  naruszona i  będą problemy z jej 
poprawieniem. Mówicie Państwo o elicie. Tak się złoŜyło, Ŝe kilka rodzin  pobudowało się po  
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 tamtej stronie drogi. Napływ wody jest z  tamtej strony  i  spływa na zabudowania  Państwa 
Wieczorków i naszego radnego Pana Gugałę. To nie jest ich wina. Chcę powiedzieć, Ŝe 
najlepiej jest, gdy inwestycja realizowana jest według pierwotnego projektu. Państwo 
Wieczorkowie spotkali się ze mną w gminie ze 2 razy. W trakcie tych spotkań tłumaczyliśmy, 
wyjaśnialiśmy, prosiliśmy , jednak nie zgodzili się  na przejście wodociągu po ich  gruntach. 
Ja nie powiedziałem, Ŝe nie  zostanie  do Państwa wykonane przyłącze, nie wiemy tylko jak 
to zrobić. Jeśli byłoby ono z pasa drogowego, to musielibyśmy wystąpić do  Powiatu  o 
wyraŜenie zgody o włączenie się z pasa drogowego. Projektant naniesie to w dokumentach i 
dopiero wtedy będzie moŜna wykonać to przyłącze. Podobna sytuacja jest u Pana Więk i  u  
Państwa Wieczorkow w Woli śyckiej. Mówicie Państwo o przeciskach. Projektant inaczej to 
zaprojektował. Trzeba cierpliwie czekać  a przyłącze  zostanie wykonane. Ja jestem tu po to, 
aby wszystkim, którzy chcą, przyłącze wykonać. Tłumaczyłem  Państwu  Wieczorek, Ŝe 
wszystko będzie tak zrobione, Ŝe grudka ziemi na ich zabudowaną posesję  nie padnie . 
Zostanie wykonany przewiert, sieć zostanie połoŜona w rurze osłonowej i ziemia  ani się nie 
zarwie ani nie obsunie, ale Państwo nie zgodziliście się. Mówicie Państwo, Ŝe juŜ wpłaciliście 
kwotę 2000 zł  a przyłącza nie wykonano. Wiele osób równieŜ wpłaciło a przyłącza do nich 
nie zostały wykonane. Największy problem  jest u   Pana Wieczorka w  Woli śyckiej (na 
przeciw  remizy OSP), poniewaŜ  nie ma skąd wykonać przyłącza. RozwaŜaliśmy wariant 
przyłącza  od sąsiada  pod warunkiem, Ŝe sąsiad się  zgodzi. Do Pana Więka   równieŜ 
rozwaŜane jest  przyłącze od sąsiada , poniewaŜ  z  pasa drogowego  nie będzie moŜna. 
Myślę, Ŝe Pan sołtys zgodzi się , aby po jego działce  szła nitka wodociągu.   
-  Pani Wieczorek: czy w przypadku  podłączenia  z pasa drogowego wydaje  się zezwolenie 
na kaŜde  przyłącze indywidualnie? U nas we wsi u Pani ElŜbiety Pyra i u Pana Włodarczyka  
juŜ wykonano przyłącze mimo, Ŝe jest równieŜ z pasa drogowego.   
-  Wójt Gminy; prawdopodobnie tak było zaprojektowanie  i uzgodniono to wcześniej. Jeśli 
jest zgoda właścicieli nieruchomości po których ma przebiegać sieć, wtedy  występujemy o 
stosowne  uzgodnienia  a następnie wykonawca przystępuje do  wykonania. Jeśli natomiast  
właściciele nie wyraŜają  zgody na  przejście z  wodociągiem po ich działkach, musimy 
przeprojektowywać sieć a  później znów dokonywać uzgodnień , zezwoleń z energetyką, 
Spółkami Wodnymi, Zarządem Dróg  Powiatowych, Nadleśnictwem. Jeśli mamy wszystkie 
uzgodnienia, Starostwo  wydaje pozwolenie. Jeśli nie ma zgody , to kaŜdą sprawę musimy 
rozwiązywać indywidualnie. To wszystko podraŜa inwestycję i przedłuŜa okres realizacji a 
musimy te inwestycję rozliczyć w określonym czasie.   
-  Pan Wieczorek; około miesiąca temu moŜna było u nas  kopać. Operator wjechał koparką  
na  naszą działkę. Przy mieszkaniu  mieliśmy sami sobie wykopać . Nagle za 2 dni jest 
telefon, Ŝe nie mogą  kopać i nic robić  na naszej działce.    
-  Wójt Gminy; musi Pan zrozumieć, Ŝe jeśli nie ma zgody  Zarządu Dróg Powiatowych, to 
nie moŜna tam nic robić.   
-  Przewodnicząca Rady ; Państwo Wieczorek chcą wyjść z tej sali z wiąŜącą odpowiedzią. 
Pan Wójt  powiedział , Ŝe przyłącze to zostanie wykonane.   
-  Pani Wieczorek; ale kiedy? 
-  Wójt Gminy; nie wiem . Gdybyście Państwo sami to przyłącze wykonywali , to jego koszt 
byłby w granicach 6 000 zł.   
-  Pan Wieczorek: to ile wyniósł koszt wykonania przyłączy, których  długość  w niektórych 
przypadkach wynosiła  100 a nawet 200 m.  
-  Wójt Gminy; dlatego wodociągowaniem  realizujemy kompleksowo, aby wszyscy mogli 
skorzystać. To jest wspólna inwestycja . Mieszkańcy równieŜ dokładają swoich pieniędzy.    
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-  Radny Zduniak; u nas był taki przypadek, Ŝe mieszkaniec nie chciał przyłącza i nie zgodził 
się na przejście z wodociągiem po jego gruntach. Później  chciał , aby to przyłącze do niego 
wykonać, ale nie wykonano do niego tego przyłącza. Tutaj jest lepiej, poniewaŜ Pan Wójt 
powiedział, Ŝe to przyłącze zostanie  wykonane. Państwo równieŜ nie  pozwalaliście na 
przejście wodociągu po waszych gruntach.   
-  Pan Wieczorek; pozwalaliśmy , ale inną trasą.  
-  Przewodnicząca Rady: jeśli zmienia się trasę wodociągu , to trzeba równieŜ zmienić 
dokumentację  i trzeba za nią dodatkowo zapłacić. 
-  Radna Madra; Państwo tu wyzywacie ludzi od elit a sami zachowujecie się jak elity, 
poniewaŜ chcecie wodę , ale jednocześnie Ŝeby na podwórku nie ruszyć wam ani jednego 
kamyczka. Jak państwo to sobie wyobraŜacie?   
-  Radny Gugala; Pani Aniu, teraz to Pani przesadziła!    
-  Wójt Gminy; naszym zadaniem jest załoŜenie wody wszystkim zainteresowanym. Jeśli 
chodzi o Państwa Wieczorków rozwaŜana jest moŜliwość podłączenia wody z  pasa drogi 
powiatowej lub od Pana Pyry. Oczekujemy, Ŝe przedłoŜycie Państwo nam taką zgodę  
podpisana przez Pana Pyrę. U Pana Więka  rozwaŜane jest wykopanie przyłącza po jego   
działce lub pociągnięcie od Pana sołtysa. U Pana Wieczorka z Woli śyckiej  jest  tylko 
moŜliwość wykonania przyłącza od sąsiada, z pasa drogowego  technicznie wykonanie tego 
przyłącza jest niemoŜliwe. W Państwa przypadku będziemy występowali  do Starostwa o 
wyraŜenie zgody na wykonanie tego przyłącza z drogi powiatowej. Tak, jak tu dziś 
powiedziałem, przyłącze będzie wykonane, ale nie wiem kiedy.    
-  Pani  Wieczorek: zaleŜy nam , aby woda była  z pasa drogowego. Prosimy Pana Wójta o 
wystąpienie do Powiatu  o  zezwolenie na wykonanie przyłącza z pasa drogi  powiatowej i o 
kopię tego pisma  a takŜe ujęcie tego w protokóle.  
-  Przewodnicząca Rady:  otrzymacie Państwo odpowiedź na Wasze pismo.  Wszystko, co tu 
dziś zostało powiedziane, zostanie ujęte w protokóle. Pan Wójt wystąpi do Powiatu o 
zezwolenie na przyłącze.    
 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu przedstawicielowi KRUS  w Garwolinie  Panu 
Wiesławowi  Owczarczyk.  
-  Pan Owczarczyk; chciałem Państwa poinformować o wielu zmianach. Według mnie wiele z 
nich jest korzystna dla płatników KRUS. Pozytywna zmiana to: z gospodarstwa do 50 ha jest 
ta sama  składka  ubezpieczenia , powyŜej 50 ha składka jest trochę większa. Wcześniej  nie 
było podzielności składki, teraz  naliczana jest za tyle dni , za ile faktycznie powinien  płatnik 
płacić. Odnośnie emerytur; kiedyś było tak, Ŝe emeryturę otrzymywało się  stąd, gdzie 
ostatnio opłacana  była składka. W tej chwili, jeśli ktoś chce przejść na wcześniejszą 
emeryturę, musi mieć 30 lat płacenia KRUS i odpowiedni wiek; kobieta 55 lat i męŜczyzna   
60.  Jeśli   dana osoba ma 20 lat  płacenia  składki  KRUS i  20 lat płacenia składki ZUS, to  
moŜe iść na emeryturę z  20 lat ZUS. Czy rolnicy na tym skorzystają czy stracą? Stracą 
przede wszystkim osoby, które przez jakiś czas opłacały ZUS. 
  
  Skarbnik Gminy poinformowała, Ŝe na konto gminy wpłynęło 70% dotacji na zwrot podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju  napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. 
W związku z powyŜszym,  podjęto decyzję o wypłaceniu  rolnikom  70% naleŜnej kwoty.  
Jest to zadanie rządowe i na to zadanie środki daje rząd . Pozostałe 30% naleŜnej kwoty 
obiecano przesłać w styczniu 2010r.Do urzędu wpłynęło 560 wniosków. Inne gminy 
wypłacają w całości naleŜne kwoty, na ile wystarczy pieniędzy. U nas około 150 osób nie 
dostałoby pieniędzy.     
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-  Sołtys z Jabłonowca; zwracam się do radnych z naszego rejonu i do Pana Wójta. Radny 
Wiśniewski u nas na zebraniu obiecał, Ŝe droga przez wieś będzie zrobiona. Rozmawiałem z 
Panem Wójtem i on równieŜ powiedział , Ŝe jeśli będzie wola radnych, to droga przez wieś 
będzie zrobiona. Teraz dowiaduję się , Ŝe drogi tej w projekcie budŜetu nie ma . Pytam 
radnego dlaczego, mówi, Ŝe  Wójt zablokował. Pytam Wójta, mówi Ŝe to radny, więc chcę 
wiedzieć dzięki komu nie będzie u nas drogi? Kiedyś nie było u nas inwestycji, bo była 
szkoła. Teraz szkoły nie ma  i drogi teŜ nie ma.  
-  Radny Głowienka; w tym roku realizowana była budowa wodociągu. Wszystkiego na raz 
nie da się zrealizować.  
-  Sołtys wsi Jablonowiec; wodociąg słuŜy mieszkańcom całego obwodu wyborczego. Kiedyś 
radny przejeŜdŜając przez naszą wieś  stwierdził, Ŝe droga jest w złym stanie  i  tę drogę 
trzeba zrobić.   
-  Radny Wiśniewski; ja nie obiecywałem w 100% , Ŝe drogę tę zrobimy. Mówiłem, Ŝe 
zgłoszę potrzebę jej wykonania i  zgłosiłem. Zgłosiłem równieŜ inne drogi w Woli śyckiej i 
w Prandocinie i w Dębówce. Z uwagi na brak środków wybrano  drogę w Dębówce koło 
kościoła.  
-  Sołtys wsi Jablonowiec; droga, która została przyjęta do projektu budŜetu w zeszłym roku 
była wysypana tłuczniem, w przyszłym roku będzie juŜ asfaltowana . U nas kilka lat temu 
połoŜono beton, który teraz się  rozpada i jeśli nie zostanie przykryty asfaltem, to całkowicie 
się rozleci nie będzie co remontować. Wodociąg słuŜy mieszkańcom Jabłonowca ale i Woli  
śyckiej, śyczyna. W naszej wsi nikt nie blokował budowy tego wodociągu. Wszyscy  
zgodzili się, aby nitka wodociągu szła po ich gruntach.  
-  Radny Głowienka; o przyjęciu do budŜetu modernizacji  jakiegoś odcinka drogi musi 
zadecydować większość radnych. Jeden radny niewiele  tu moŜe zrobić.    
-  Sołtys wsi Jabłonowiec; głównie chodzi mi o to , Ŝe  Sylwek mówił, Ŝe droga będzie a teraz  
jej nie ma.   
-  Radny Wiśniewski: Panie Wójcie; a moŜe trzeba zdjąć  ze 100 000 zł z jakiejś inwestycji i 
drogę tę zrobić , ja nic przeciwko temu  nie mam.  
-  Wójt Gminy; projekt budŜetu jest po to , aby  nad nim pracować . Jeśli zdejmie się  środki z 
jakieś  inwestycji, to trzeba wiedzieć z czego później dołoŜyć.  
-  Radna Mądra; jeśli nie moŜecie się zdecydować, którą drogę w waszym okręgu , to 
zdejmujcie środki, ale z inwestycji z waszego okręgu.   
-  Sołtys wsi Jabłonowiec; pamiętam zebranie przedwyborcze  na którym  na moje pytanie jak 
będą realizowane inwestycje w mniejszych miejscowościach, Pan Wójt odpowiedział, Ŝe 
zadba teŜ o mniejsze  miejscowości . Przez tę kadencję tylko szkoła była zamknięta i 
wykonanywodociąg.    
-  Wójt Gminy; jak zwykle, cala odpowiedzialność spoczywa na Wójcie. Według opinii 
mieszkańców, wszystkiemu winien jest Wójt. Jeśli chodzi o drogi, to ile byśmy tych dróg nie 
wykonali to i tak będzie za mało. Rzeczywiście, droga przez Jabłonowiec jest jedną z 
najgorszych dróg. Planowane są drogi w waszym okręgu  koło  kościoła  i w kierunku do 
Pana Gugałki  i  w  Maciejowie.Wierzę, Ŝe będzie jeszcze jakaś nadwyŜka  i  na  przełomie   
luty-marzec  2010 będziemy rozpatrywali dodatkowe środki. Na przyszły rok Rada Gminy 
planuje głównie asfaltowanie dróg. Jest duŜo pism od mieszkańców  o wykonanie  
podbudowy na drogach gruntowych. Odnośnie szkoły w Jabłonowcu, mówiliśmy, Ŝe 
będziemy inwestowali w tamten teren, gdy sprzedamy budynek szkoły.   
-  Sołtys wsi Komory; próbowałem zaprosić komisję , Ŝeby przejechała się  naszą drogą . ja 
jechałem ciągnikiem i musiałem się wrócić. Dla naszej wsi przez 50 lat nic nie było zrobione   
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Nawet  wodę  musieliśmy społecznie wykonać. Trzeba przyjechać do nas i zobaczyć, jaką 
mamy przez wieś drogę.  
-  Wójt Gminy; byłem nie tak dawno u was  w terenie Odnośnie umowy o której była mowa 
na poprzedniej sesji. Dotyczy ona zamiany gruntów. Mieszkańcy zezwalają na zajęcie swoich 
gruntów  pod drogę  w zamian za uŜytkowanie gruntów gminy. W tych dokumentach nie było  
wniosku o  utwardzenie  drogi. Byliśmy na tej drodze ( nad głębokim rowem) i obiecałem , Ŝe 
ten odcinek drogi zrobimy. Mamy jednak sztywne inwestycje  a do Kruszyny moŜna dojechać  
inną drogą  a nie przez tę górę. Ja rozumiem, Ŝe tereny są niedoinwestowanie. Musimy 
wykonywać drogi szersze ale i takie , które są wąskie. Powinniśmy brać  pod uwagę drogi , 
gdzie jest większe nasilenie ruchu , ale nie tylko. KaŜdy z  radnych chciałby na swoim terenie 
zrealizować jakąś inwestycję . Ciągle jednak za mało mamy pieniędzy. 
-  Sołtys wsi Jabłonowiec: Rada uchwaliła, Ŝe nie będą wyodrębnione fundusze sołeckie, więc  
niech   za te pieniądze  zrobią drogi w  danej miejscowości.  
-  Wójt Gminy: na tamtej sesji rozwaŜaliśmy moŜliwość wyodrębnienia tych funduszy. 
Podawaliśmy koty, jakie przypadałyby na poszczególne  sołectwa To nie były duŜe kwoty. 
śaden z sołtysów nie wystąpił z propozycją , aby te fundusze były wyodrębnione. W 
mniejszych miejscowościach za te pieniądze niewiele dałoby się zrobić.   
-  Radny Wiśniewski; dla Jabłonowca przypadałaby kwota 6 300zł.   
-  Sołtys wsi Jabłonowiec; no to wymienilibyśmy  drzwi  do Domu StraŜaka a tak nie mamy 
nic.  
-  Wójt Gminy; drobne rzeczy i tak moŜna zgłaszać . Wymiana drzwi , to nie są duŜe 
pieniądze.   
-  Radny Kujda; sołtysi na tamtej sesji wypowiadali się, Ŝeby nie wyodrębniać tych funduszy.   
-  Skarbnik Gminy; ja uwaŜam, Ŝe podjęliśmy bardzo mądrą decyzje. Rozdrobnilibyśmy 
środki i prawdopodobnie musielibyśmy kogoś zatrudnić,  aby pilnował, czy te środki są 
wydawane zgodnie z ustawami: o finansach  i o zamówieniach publicznych. Jedna wieś 
dostałaby 6 000 zł , inna 10 000zł a jeszcze inna 15 000 zł. 
-  Radny Bienias; pamiętam fundusze sołeckie. Ile było takich sołectw w których nie 
wykorzystano tych pieniędzy. Szczególnie w małych miejscowościach te pieniadze były 
niewykorzystane.  
-  Sołtys wsi Jabłonowiec; u nas za te pieniądze kawałek drogi był zrobiony.  
-  Radny Bienias; Panie sołtysie! Jest 3 radnych, którzy reprezentują wasz okręg, nie tylko 
Pan Wiśniewski jest odpowiedzialny  za to.   
-  Przewodnicząca Rady Gminy; ja w tej chwili nie wiem , jaki jest stan tej drogi , ale zawsze 
popieram kaŜdą dobrą inwestycje, która słuŜy mieszkańcom. Tak, jak powiedział Pan Wójt, to 
jest tylko projekt budŜetu.  
-  Wójt Gminy; musimy jeszcze dołoŜyć do chodnika przy Zespole Szkół w śyczynie. 
-  Przewodnicząca Rady; w tej kadencji staramy się  w kaŜdym z okręgów wyborczych 
wykonać jakąś inwestycję. W jednym większą , w innym mniejszą, bo nie da się w  kaŜdym   
po równo.   
-  Radny Zduniak; mam prośbę do Pana Wójta , aby wykonać 2 tablice dla OSP i 
przypomnieć o odpowiednim oznakowaniu zakrętu w Dudkach w kierunku do Korytnicy.  
-  Wójt Gminy; czy OSP nie moŜe sama sobie wykonać takich tablic? MoŜna  je zamówić , 
ale teŜ moŜna zrobić je we własnym.  Sprawę oznakowania zakrętu naleŜy zgłosić Panu 
Piwońskiemu.  
- Radny Zatyka; czy jest juŜ  orzeczenie  sądu w sprawie Pana BłaŜejczyka?  
-  Wójt Gminy; jeszcze nie ma. Odbędzie się jeszcze jedna rozprawa. Wydaje się, Ŝe sprawa 
zakończy się ona pozytywnie dla gminy.     
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Więcej pytań nie zgłoszono.   
 
Ad. pkt.9 
 
Porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca Rady Gminy dokonała zamknięcia obrad 
XXXII Zwyczajnej Sesji Rady Gminy  w Trojanowie.   
 
Protokółowała: Krystyna Cholewa 
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                  Rady Gminy w Trojanowie   
                ………………… 
       `         Alicja Wiśniewska 
 


